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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1 ad B 56, forslag til folketings-
beslutning om lovgivning om offentligt indkøb af træ, stillet af Folketingets Mil-
jø- og Planlægningsudvalg den 26. maj 2005.

Spørgsmål  nr. 1:

Miljøministeren meddelte kort før folketingsvalget i februar 2005 (Politikken 
den 6. februar 2005), at der skal sættes fart på de grønne offentlige indkøb. 
På baggrund af ministerens tilkendegivelser under 1. behandling af beslut-
ningsforslaget, bedes ministeren oplyse, på hvilke områder regeringen vil 
fremlægge konkrete initiativer for at fremme grønne offentlige indkøb.

Svar:

Som jeg nævnte under 1. behandlingen af B 56 vil jeg i forhold til offentlige 
indkøb af træ afvente udfaldet af den forestående evaluering af vejledningen 
om tropisk træ, før jeg tager stilling til eventuelle yderligere initiativer. 

Offentlige grønne indkøb er selvfølgelig også interessant på andre områder 
end træ, for vi har alle et ansvar for at medvirke til at sikre miljøet. Der er al-
lerede taget en række initiativer på området, bl.a. nedsættelse af panelet for 
professionelle miljøbevidste indkøb, som efter sommeren vil være klar med 
nye værktøjer, der kan hjælpe indkøberne med at købe miljøvenligt. Til sep-
tember skal jeg blandt andet mødes med Indkøbspanelet og Kommunal-
direktørforeningen for at drøfte konkrete bud på, hvordan den offentlige sek-
tor kan blive stadig bedre til at købe miljørigtige produkter.

Offentlige grønne indkøb indgår også som et ud af mange elementer i EU’s 
handlingsplan for miljøteknologi, som Det Europæiske Råd har opfordret 
medlemslandene til at følge op på. Der er igangsat et EU projekt, som skal 
undersøge status for offentlige grønne indkøb i EU og finde eksempler på 
”best practice”.
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